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دنیا حیدری

سقوط آزاد فرنگی
عملکرد ضعیف و دور از انتظار تیم ملی کش��تی فرنگی در رقابت های 

قهرمانی جهان بلگراد دنیا را به تعجب واداشت!
قرار به رقم زدن بهترین اتفاق در بلگراد بود. صربس��تان می توانس��ت 
همانند نروژ به س��فری خاطره انگیز برای فرنگی کاران تبدیل ش��ود، 
س��فری پربار همراه با خاطراتی خوش. جز این هم از بنا و شاگردانش 
انتظار نمی رفت. تیم او سال گذشته به نایب قهرمانی رضایت داده بود، 
آن هم با کسب ش��ش مدال که پیش از آن کشتی فرنگی هرگز تجربه 
نکرده بود. این بار اما در غیاب روس ها، تیم ملی کش��تی فرنگی ایران 
بهترین فرصت را برای کسب یک قهرمانی دیگر داشت، موفقیتی که 
بعد از 2014 دیگر هرگز تکرار نشده بود. همه چیز مهیای کسب عنوان 
قهرمانی بود، جز بنا  و شاگردانش، به طوری که از همان نخستین کشتی، 
دهان ها باز ماند و همه هاج و واج به عملکرد دوبنده پوش��ان ایران نگاه 

می کردند و نتایج غیرقابل انتظاری که گویی تمامی نداشت!
همه چیز بر وف��ق مراد بود. تمرین��ات، اردوها و حت��ی نحوه گزینش 
افراد. مس��ئله ای که س��رمربی تیم بارها و بارها بدان تأکید کرده بود.  
هدف گذاری بنا ارتقای نایب قهرمانی سال گذشته و بازگشت از بلگراد 
با جام قهرمانی بود. موفقیتی که احتمال آن با عدم حضور روس ها به 
عنوان اصلی ترین حریف ایران به ش��دت افزایش یافت��ه بود. فرصتی 
طلایی که برخلاف انتظار سوخت شد، آن هم به بدترین شکل ممکن! در 
واقع یاران بنا نه فقط دست شان از جام قهرمانی کوتاه ماند و نتوانستند 
از نبود اصلی ترین رقیب خود به درستی استفاده کنند که حتی موفق 

به تکرار عنوان سال گذشته نیز نشدند!
کش��تی فرنگی ایران طی چند س��ال اخیر فراز و نشیب های بسیاری 
داش��ته، به طوری که برخلاف جهانی نروژ که با درخشش قابل توجه 
دوبنده پوشان فرنگی ایران همراه بود و علاوه بر کسب شش مدال )چهار 
طلا و دو برنز( عنوان نایب قهرمانی را به کشتی دوس��تان ایرانی تقدیم 
کرد در رقابت های قهرمانی جهان هیچ حرفی برای گفتن نداش��ت، تا 
جایی که نتیجه روی تشک رفتن شاگردان بنا چیزی جز ناکامی نبود. 
نتیجه ای دور از تصور که تعجب همگان را به دنبال داش��ت، آن هم در 
شرایطی که سرمربی تیم با اطمینان خاطر از موفقیت شاگردانش در 
بلگراد خبر می داد و انتظار بازگشتی غیورانه همراه با جام قهرمانی را 
داشت. تیم او اما تنها موفق به کسب یک مدال شد! نتیجه ای که جدا 
از انتقادهایی که بنا باید خود را برای شنیدن آن آماده کند، زنگ خطر 
جدی برای سرمربی تیم ملی و شاگردانش بود. نفراتی که اتفاقاً از بین 
بهترین های کشتی فرنگی برگزیده شده بودند، قهرمانان جام تختی و 
مسابقاتی که تیم ملی کشتی فرنگی ایران به تازگی پشت سر گذاشته 

بود. قهرمانانی که هیچ حرفی برابر حریفان برای گفتن نداشتند.
بنا خوب می داند با یک گل بهار نمی شود و کسب تنها یک مدال نه جای 
توجیه دارد و نه دفاع! او باید پاسخی قانع کننده برای این افت فاحش 
داشته باشد، به ویژه درست بعد از درخش��ش خیره کننده در نروژ که 
نوید آینده ای روش��ن را می داد، اما آنچه در بلگراد به نمایش گذاشته 
شد چیزی نبود که انتظار می رفت. نتیجه ای ضعیف، دور از انتظار و از 
همه مهم تر نگران کننده از تیم بنا! مربی که روزگای حضورش در تیم 
ملی کشتی فرنگی ضمانتی برای موفقیت بود، اما مدت هاست که از این 

اطمینان خاطر خبری نیست.

 بی کفایتی های مدیریتی 
 در اشتباهات داوری

اش��تباهات داوری این روزها صدای خیلی ها را در آورده اس��ت، 
به طوری که علاوه بر باش��گاه ها و هواداران آنها، پیشکسوتان این 
صنف هم انتقادهایی را مطرح می کنند. با این وجود کرمانشاهی، 
پیشکسوت داوری می گوید تا زمانی که همه مشکلات حل و فصل 
نشود، اوضاع به همین منوال خواهد بود: »بسیاری از داورانی که 
اکنون در لیگ برتر هستند به  خوبی پخته نشده اند  و به اندازه کافی 
میدان ندیده اند. در گذشته اما برای سوت زدن در لیگ برتر باید 
حداقل در 50،40 مسابقه لیگ یک قضاوت می کردیم. درحالی که 
امروز داوران با س��ه، چهار قضاوت لیگ برتری می شوند! چینش 
داوران هم مشکلاتی دارد. گاهی چینش داوران بر اساس سفارش 
و رابطه صورت می گیرد و برخی از داوران برای قضاوت در پخش 
مستقیم بازی های اس��تقلال و پرسپولیس س��فارش می شوند. 
نبود امکاناتی چون VAR، دسته و پرچم ویبره هم مزید بر علت 
است. در این شرایط داوران مثل راننده پیکان مقابل خودروهای 
فول آپشن هستند. اگر واقعاً کمیته انضباطی می خواهد احکامش 
بازدارنده باش��د باید بلافاصله و فردای روز مسابقه محرومیت ها 
اعلام و اعمال شود تا شاهد اتفاقات ناگوار نباشیم. متأسفانه گاهی 
شاهد مواردی هستیم که جالب توجه نیست. برای نمونه در یکی 
از قضاوت هایم سرمربی باید حداقل چهار جلسه محروم  می شد، اما 
وقتی با یکی از رؤسای سابق کمیته انضباطی در این مورد صحبت 
کردم، تلفن همراهش را                            نش��ان داد و گفت برای اینکه این مربی 
محروم نشود، وزیر و وکیل و نماینده مجلس به من زنگ زده اند. 

من چگونه پاسخ آنها را                            بدهم، اما پاسخ تو را                            راحت می دهم!«

شمیم رضوان

دیدار با مقام معظم رهبری افتخاری بود که بار 
دیگر نصیب جامعه ورزش شد. کنگره شهدای 
ورزشکار موقعیت خوبی بود برای ورزشی ها تا از 
نزدیک پای صحبت های رهبر انقلاب بنشینند 
و فرمایشات ایشان را به گوش جان بسپارند. 
گروه��ی از ورزش��کاران، وزی��ر ورزش، مدیران 
فدراس��یون ها و پیشکس��وتان ب��ه هم��راه 
دس��ت اندرکاران کنگره ملی شهدای ورزشکار و 
همچنین جمعی از خانواده شهدای مدافع حرم 
روز ش��نبه با حض��رت آیت الله خامن��ه ای دیدار 
کردند. به گفت��ه حاضران در این دیدار، ایش��ان 
همانند همیشه جامعه ورزش را مورد لطف خود 
قرار دادند و نسبت به زنده نگه داشتن یاد و خاطره 

شهدا و ادامه راه آنها تأکید کردند.
   نظرات کارشناسانه

نایب قهرمان وزنه برداری المپیک توکیو به عنوان 
نماینده ورزش��کاران در این دیدار صحبت کرده 
اس��ت. علی داوودی در گفت وگو ب��ا »جوان« با 
اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری اظهار داشت: 
»برای س��ومین  بار س��عادت زیارت مقام معظم 
رهبری را داشتم. به عنوان نماینده ورزشکاران در 
این جمع صحبت کردم. در بخشی از صحبت هایم 
از حضرت آقا خواستم برای موفقیت ورزشکاران 
دعا کنند. ایشان در فرمایشات خود با نگاه پدرانه 
در مورد ورزش��کاران صحبت کردند و این بار نیز 
جامع��ه ورزش را مورد لطف و عنای��ت خود قرار 
دادند. در کل نشس��تی فوق العاده ب��ود و مهرماه 
نیز قرار اس��ت کنگره ش��هدا برگزار ش��ود. سال 
گذش��ته بعد از بازی های المپیک توکیو بود که 
خدمت ایش��ان رس��یدیم. ایش��ان هم پارسال و 
هم امس��ال در خصوص اهمیت ورزش همگانی 
و قهرمان��ی صحبت کردن��د. بحث ه��ا و نظرات 

ایش��ان در مورد ورزش قهرمانی بسیار حرفه ای، 
تخصصی و کارشناسانه بود. مقام معظم رهبری 
بر دش��واری های ورزش حرفه ای تأکید داشتند. 
دیدار رهبر انقلاب به ورزشکاران انگیزه و روحیه 
می دهد.«  پولادمرد ایران  رضایت ش��هدا را یکی 
از فاکتوره��ای موفقیت عنوان کرد: »ایش��ان در 
فرمایشات خود به شهیدان ابراهیم هادی، سردار 
همدانی و شهید صدرزاده اشاره داشتند. برگزاری 
مراسم و کنگره شهدا باعث آشنایی هرچه بیشتر 
ورزشکاران با این عزیزان می شود. باید حواسمان 
باش��د طوری عمل کنیم که ش��هدا از ما راضی 
باشند. تقسیم شادی  بعد از هر موفقیت و کسب 
مدال با خانواده شهدا کوچک ترین کاری است که 

از دستمان برمی آید.«
   پلاک شهدا، مدال شجاعت

رئیس فدراس��یون قایقرانی دیدار ب��ا حضرت آقا 
را یک افتخار ب��زرگ می داند. علیرضا س��هرابیان 
در گفت وگو با »ج��وان« رهنمودهای ایش��ان در 
خصوص ش��هدا را چراغ راه خواند: »این دیدار جو 
ورزشی و صمیمانه ای داشت. ملاقات مقام معظم 
رهبری ب��رای ورزش��کاران، مدیران و مس��ئولان 
کنگره یک افتخار بزرگ است. رهنمودهای ایشان 
را شنیدیم و تلاش می کنیم در برنامه ریزی ها آنها 
را به کار بگیریم. هرچه داریم از رشادت شهداست. 
زنده  نگه داشتن یاد شهدا نکته مهمی بود که مقام 
معظم رهبری و همچنین همه حاضران بر آن تأکید 
داشتند.« سهرابیان که به عضویت هیئت  اجرایی 
کمیته  ملی المپیک درآمده، ابراز امیدواری کرد با 
زنده نگه داشتن راه شهدا در مسئولیتش موفق شود: 
»تلنگری که ایشان به مدیران می زنند همواره حائز 
اهمیت است. نباید گذشته خود را فراموش کنیم 
و باید یاد شهدا را زنده نگه داریم. قدم گذاشتن در 

راه ش��هدا یکی از تأکیدات همیشگی ایشان است. 
پلاک شهدا همان مدال شجاعت این قهرمانان بوده 
و حفظ این مدال ها وظیفه ماست. نباید از خط مشی 
اسلامی ایرانی خارج شویم. خودمان را گم نکنیم و 
تلاش کنیم راه شان را ادامه دهیم. مدیران باید این 
مسئله را به خاطر داش��ته باشند و برای موفقیت و 
س��ربلندی کش��ور و جوانان تلاش کنند. اینکه به 
عنوان یک مدی��ر ورزش��ی در بیت رهبری دعوت 
ش��دم باعث افتخارم بود. امیدوارم لایق خدمت به 
مردم و خانواده رش��ته قایقرانی باش��م. همچنین 
عضویت در هیئت اجرایی کمیته  ملی المپیک نیز 
مسئولیت بزرگی اس��ت، تلاش می کنم خادم کل 

ورزشکاران باشم.«
  جلسه معنوی و ارزشی

قهرمان تیراندازی المپیک نیز در صفحه شخصی 
خود به این دیدار اشاره کرد. جواد فروغی در این 
زمینه نوشت: »در دیدار اعضای ستاد کنگره ملی 
ش��هدای ورزش کش��ور با مقام معظم رهبری به 
ورزش��کار بودنم افتخار کردم، چراک��ه 5 هزار و 
1۳5ش��هید از این جامعه پرافتخار تقدیم نظام 
مقدس جمهوری اس��لامی ایران ش��ده است.« 
همچنین الهام حس��ینی نخس��تین م��دال آور 
وزنه برداری بانوان نیز در صفحه اش نوشت: »حس 
و ح��ال خوبی در دی��دار با رهب��ر عزیزمان برای 
کنگره شهدای ورزش که ماه دیگر برگزار خواهد 
شد، داشتم. چقدر مطالب خوب و دلنشینی بیان 
کردند. جلسه بسیار معنوی و ارزشی بود و چقدر 

عالمانه و با محبت بودند.«
   اشاعه فرهنگ ورزشکاری

دروازه بان س��ابق تیم ملی فوتبال نیز در این دیدار 
حضور داشت. نیما نکیس��ا در گفت وگو با فارس بر 
آش��نایی فوتبالی ها با مس��ائل فرهنگی – معنوی 

تأکید ک��رد:  »دلیل این دیدار برنامه ای اس��ت که 
سازمان بسیج ورزش��کاران برای برگزاری کنگره 
شهدای ورزشکار در نظر گرفته است. به آن دسته 
از افرادی که می گویند فوتبالیست ها و ورزشکاران 
از ش��هدا و انقلابیون چیزی نمی دانند و با این فضا 
فاصله دارند بای��د بگویم ما 5 هزار و 1۳5 ش��هید 
ورزشکار داریم و این کاملًا مستدل و مستند است. 
رهبری روی همگانی کردن ورزش و اشاعه فرهنگ 
ورزشکاری در بین مردم خیلی تأکید داشتند. ایشان 
اشاره داشتند فعالیت مردم به ویژه در دوران کرونا 
خیلی کمتر شده و قهرمانان ما می توانند جذابیت 
این قضیه را بالاتر ببرند. ب��رای تیم های اعزامی به 
رویدادهای بین الملل��ی آرزوی موفقیت کردند و 
تأکید داشتند ورزش��کاران ما باید مروج فرهنگ 
انقلابی و ایرانی در این میادین باشند. همچنین از 
بانوانی که با حجاب اسلامی در مسابقات بین المللی 
شرکت و افتخارآفرینی می کنند تشکر کردند. رهبر 
گرانقدر از کسانی تشکر کردند که به این مملکت 
و مردم پایبن��د بودند و تلاش می کنن��د برای این 
مملکت مدال آور باشند و این مدال را به جایی که به 
آن توکل و توسل کرده اند، تقدیم کنند. در کل دیدار 

بسیار دوست داشتنی، خودمانی و خوبی بود.« 
نکیسا با اش��اره به اینکه برای س��ومین بار رهبر 
انق��لاب را از نزدیک ملاقات کرده اس��ت، افزود: 
»در کل زندگی ام س��ومین باری بود که ایش��ان 
را از نزدیک زیارت کردم و بس��یار خوشحالم که 
به اتفاق س��ایر قهرمانان و پهلوانان افتخارآفرین 
ورزش کشور که دارای سوابق ارزشمندی هستند 
به کمک خدا ای��ن توفیق را به دس��ت آوردم. از 
دوستانمان در سازمان بسیج ورزشکاران، به ویژه 
سردار میرجلیلی و س��ایر بانیان برای این دیدار 

لذت بخش تشکر می کنم.«
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اشرف رامین

طارمی محروم است، بایرن نگران رویارویی با بارسا

بازی انتقامی
غول  آلمانی دوباره س��د راه کاتالان ها ش��ده، ولی این بار ش��رایط تیم 
اسپانیایی نسبت به گذش��ته تغییر کرده اس��ت. هفته دوم از مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان امش��ب آغاز می شود و ورزش��گاه آلیانس آره نا 

میزبان حساس ترین بازی این هفته است. 
   بحران در بایرن 

بایرن مونیخ به رغم اوضاع نسبتاً بحرانی که دارد مجبور است از بارسلونای 
زخم  خورده پذیرایی کند. باواریایی ها فصل خوبی را شروع نکردند و هنوز 
نتوانستند در بوندس لیگا خودنمایی کنند. آنها از شش بازی 12 امتیاز 
گرفته اند، تیره روزی  شاگردان ناگلزمان از هفته چهارم شروع شده و سه 
تساوی ناامیدکننده شش امتیاز مهم را از این تیم گرفته است. نتایجی 
که انتقادهای زیادی را از کادر فنی به همراه داشته است. بایرن در خانه 
مقابل اشتوتگارت هم متوقف شد تا روحیه بازیکنان پیش  از رویارویی با 
بارسا حسابی به هم بریزد. نشریه آلمانی بیلد مدعی شده بعد از سومین 
مساوی متوالی اوضاع رختکن هم علیه سرمربی شده و بازیکنان از اینکه 
ناگلزمان اشتباهات تاکتیکی اش را نمی پذیرد حسابی عصبانی هستند. 
این دومین فصلی است که او روی نیمکت بایرن می نشیند و فعلاً هم روی 
لبه تیغ قرار دارد. ناگلزمان بعد از بازی با اش��توتگارت همه تقصیرات را 

گردن بازیکنان از جمله سانه، گنابری و موسیالا انداخت. 
برخلاف لیگ، بایرن در اروپا شروع امیدوارکننده ای داشت. این تیم هفته 
گذشته در زمین اینتر به برتری 2 بر صفر دست یافت و امشب هم به مصاف 
بارسا می رود. در بین نفرات اصلی بعد از رفتن لواندوفسکی بار اصلی گلزنی 
روی دوش موسیالا، مانه، کیمیچ، گنابری و سانه است. علاوه  بر این گلزنی 
ماتیس تل هم سرمربی را خوشحال کرده اس��ت. بازیکن 17 ساله خرید 

جدید بایرن است و ناگلزمان به درخشش او امید دارد. 
   بازگشت لوا

س��ال گذش��ته دو تیم همگروه بودند و هر دو بازی رفت و برگشت به 
سود مونیخی ها تمام شد. در دو س��ال گذشته بایرن سه بار بارسلونا را 
شکست داده و از این حیث کفه ترازو به سمت میزبان سنگینی می کند. 
منتها کاتالان ها به دیدار امشب نگاه انتقامی دارند و می کوشند انتقام 
باخت های تحقیرآمیز فصل گذش��ته را از تیم ناگلزمان بگیرند. بارسا 
برخلاف بایرن شرایط خوبی در لیگ دارد و با دو امتیاز کمتر در رده دوم 
رئال را تعقیب می کند. شاگردان ژاوی فعلًا هیچ شکستی در کارنامه 
ندارند و ویکتوریا پلژن را هم با پنج گل درهم کوبیدند. ژاوی برای اینکه 
تیمش با آمادگی بالا در آلیانس به میدان برود در بازی با کادیز به دمبله 
و لواندوفسکی یک نیمه اس��تراحت داد. آبی واناری ها سال گذشته به 

خاطر بایرن از صعود به یک هشتم  نهایی اروپا بازماندند.
حالا وقت آن رسیده در اولین بازگشت لواندوفسکی به مونیخ، بارسا قدرتش 
را نشان دهد. لوا یک تنه شش گل برای بارس��لونا زده و جایگاه ویژه ای در 
تفکرات سرمربی پیدا کرده است. هت تریک او در بازی با ویکتوریاپلژن نشان 
داد این بازیکن برای آقای گلی در اسپانیا و اروپا خیز برداشته است. با این 
حال بازگشت او به آلیانس آره نا می تواند حاشیه ساز شود. به همین  خاطر 
است که حمیدزیچ، مدیر ورزشی بایرن از هواداران خواسته بازیکن پیشین 
این تیم را هو نکنند. او همچنین در خصوص عملکرد ضعیف باواریایی ها در 
این فصل گفت: »شروع خوبی در فصل جدید نداشتیم، اما معتقدم در این 
شش بازی در واقع چهار امتیاز از دست دادیم. وقتی مقابل یونیون برلین در 
آن ورزشگاه با آن جو فوق العاده بازی می کنید احتمال از دست دادن امتیاز 
وجود دارد، اما در تقابل با بروسیا مونشن گلادباخ و اشتوتگارت باید برنده  
می شدیم. ناگلزمان همچنان به دنبال پیاده کردن سبک بازی مدنظرش 
است. او با بازیکنان زیاد صحبت می کند و این کار را در شرایط برابر با همه 
انجام می دهد. باید توجه داشت که کار در بایرن آسان نیست. ما بازیکنان 
زیادی داریم که می توانند در ترکیب اصلی به میدان بروند و انتخاب ترکیب 
اصلی برای مربی دشوار است و طبیعی است که برخی هم ناراحت شوند.« 

در دیگر بازی گروهC ویکتوریاپلژن میزبان اینترمیلان است.
  غیبت طارمی

در گروه A ، لیورپول در آنفیلد با آژاکس روبه ور می شود. تیم یورگن کلوپ 
این فصل اروپا را با شکست تحقیرآمیز و ناباورانه مقابل ناپولی شروع کرد و 
گذشتن از سد حریف هلندی از نان شب هم برای  آنها واجب تر است. قرمزها 
در لیگ جزیره هم برابر اورتون متوقف شدند و به رده هفتم سقوط کردند. 
دیدار گلاسکورنجرز و ناپولی نیز فرداشب با یک روز تأخیر برگزار می شود. 
پورتو در حال��ی میزبان تیم کلوب بروژ بلژیک اس��ت که مهدی طارمی را 
به دلیل محرومی��ت در اختیار ندارد. مهاجم ایرانی هفته گذش��ته اخراج 
ش��د و به جای او احتمالاً مارتینز در این بازی زوج اوانیلسون خواهد بود. 
 D بایرلورکوزن نیز در خانه میزبان اتلتیکومادرید صدرنشین است. در گروه

هم اسپورتینگ با تاتنهام و مارسی با اینتراخت مصاف می دهند.

مدت هاس��ت که دیگر خبری از آن پرتاب های هیجان انگیز احسان 
دنیا حیدری
      چهره

حدادی که او را به سمت سکو هدایت می کرد، نیست. بعد از کسب 
نتیجه ضعیف در رقابت های همبستگی کشورهای اسلامی، پرتاب 
حدادی در رقابت های لیگ ایران هم چنگی به دل نزد! ملی پوش دوومیدانی ایران که در پی پرتاب 
59/46 متری به عنوانی بهتر از پنجمی در ترکیه دس��ت نیافت در مرحله س��وم و پایانی مسابقات 

دوومیدانی قهرمانی باشگاه های کشور نیز رکوردی کمتر از 60 متر 
را ثبت کرد و تنها به واسطه پرتاب های کمتر رقبایش بود 

که با پرتابی حد نصاب 59/71 متر اول ش��د تا یک بار 
دیگ��ر باب��ت عملک��رد ضعیف��ی ک��ه در حدنصاب 

پرتاب هایش دارد مورد انتقاد قرار بگیرد. 
اما صیامی، رئیس فدراس��یون دوومیدانی در گفت و گو با 
فارس در عین ناباوری از عملک��رد ضعیف حدادی دفاع 

کرده اس��ت: »پرتاب حدادی خوب ب��ود و بد نبود. 
خیلی در لیگ نباید به دنب��ال رکورد بود. در این 
رقابت ها تنها بحث امتیاز و قهرمان ش��دن مهم 
اس��ت. همین که او توانست اول ش��ود، نتیجه 
قابل قبولی است. ضمن اینکه رکوردهای قبلی 
حدادی نیز در همین حوالی 60 متر بوده است.« 
صیامی به این مس��ئله که همی��ن رکوردهای 
ضعیف است که باعث ناکامی او از کسب مدال در 

رقابت های مختلف طی چند سال اخیر شده، هیچ 
اشاره ای نکرده است!

ایران با 17 نماینده در کاراته وان ترکیه

دفاع رئیس فدراسیون از رکورد ضعیف حدادی!

کوجائلی ترکیه از یکم تا سوم مهرماه میزبان رقابت های کاراته وان        خبر
سری A است. مسابقاتی که تنها نفرات بالای رنکینگ ۳2 فدراسیون 
جهانی مجوز حضور در آن را دارند.  کاراته ایران 17 نماینده در این رقابت ها دارد؛ مهدی خدابخشی، 
مرتضی نعمتی، پوریا اقدسی، مهدی شهگل، علیرضا فرجی، محمود نعمتی، علیرضا حیدری، بهنام 
دهقان زاده، مجید نکوهمت در بخش مردان و مبینا حیدری، لیلا برجعلی، معصومه محسنیان، مبینا 
کاویانی، آویشن باقری، شیما آل سعدی، آتوسا گلشن نژاد و فاطمه سعادتی نیز نماینده های بخش 
بانوان ایران در کاراته وان ترکیه هستند. همچنین قرار است علاوه بر شهرام هروی و مهدی احمدی 
به عنوان کادر فنی مردان و فرحناز ارباب و پگاه زنگنه به عنوان مربیان بانوان، علیرضا کتیرایی و ستاره 
موسوی سرمربیان تیم های امید ایران نیز در این رقابت ها حضور داشته باشند تا با توجه به نزدیکی 

مسابقات قهرمانی جهان امیدها با شرایط رقبای ایران آشنا شوند.

روزهای سختی پس از تعلیق داریم

عملکرد ضعیف تیم مل��ی جودوی ای��ران بعد از 
سه س��ال دوری از میادین رسمی و بین المللی در 
پنجمین دوره بازی های همبس��تگی کشورهای 

اسلامی نش��ان از لزوم و اهمیت اعزام جودوکاران 
ایران به رقابت های مختلف داش��ت. مسئله ای که 
حسین قمی، مربی تیم ملی جودو نیز در گفت وگو 

با فارس بر ضرورت آن تأکید کرد: »با وجود تعلیقی 
که تا 11 ماه آین��ده پیش رو داری��م، کار برای ما 
سخت است، اما حضور در تورنمنت های مختلف 
می تواند تیم ملی جودوی ایران را                            زنده نگه دارد.« 
به همین منظور است که مس��ابقات جام ریاست 
جمه��وری تاجیکس��تان که طی روزه��ای 27 تا 
29شهریورماه در ش��هر خوجند برگزار می شود 
برای تیم ملی جودوی ایران اهمیت بس��یار دارد. 
تیم ملی جودو با ترکیب 14 جودوکار، متشکل از 
هفت جودوکار در بخش مردان و هفت جودوکار در 
بخش بانوان در قونیه روی تاتامی رفت، اما موفق به 
کسب حتی یک مدال هم نشد. دستاورد ضعیفی 
که بی هیچ شکی نتیجه تحریم جودوی ایران و عدم 
حضور آن در مس��ابقات بین المللی بود. به همین 
دلیل مربی جودوی ایران بر این باور اس��ت که با 
حضور در رقابت های متعدد می توان شرایط خوبی 

برای پس��اتحریم مهیا کرد تا دیگر شاهد اتفاقات 
ناخوشایند و نتایج ضعیفی که در قونیه رقم خورد، 
نباش��یم: »با توجه به هم مرز بودن تاجیکس��تان 
با قزاقستان، ازبکس��تان، قرقیزس��تان و  روسیه 
بدون شک جام ریاس��ت جمهوری این کشور که 
هر س��اله به مناسبت اس��تقلال یافتن آنها برگزار 
می ش��ود، این دوره نیز همانن��د دوره های قبل با 
کیفیت خوبی برگزار خواهد شد و این فرصت خوبی 
برای ملی پوشان جودوی ایران است، خصوصاً که 
تاجیکستان خود نیز حرف های زیادی برای گفتن 
دارد و همیشه از لحاظ فیزیکی قلدر بوده  و همین 
مسئله در کنار جوایز خوبی که برای این رقابت ها 
در نظر گرفته شده باعث بالا رفتن سطح کیفی آن 
می ش��ود. به همین منظور ما باید برای حضوری 
موفق در این رقابت ها علاوه بر مس��ائل فنی، روی 

مسائل انگیزشی بازیکنان نیز کار کنیم.«

 حضور در 

 مسابقات جودو ایران را 

سرپا نگه می دارد

شمیم رضوان
      بازتاب

بلاتکلیفی دستیار ایرانی کی روش 
تکلیف دستیار ایرانی کی روش هنوز مشخص نیست. نکونام همچنان گزینه 
نخست است، اما فولاد قصدی برای از دس��ت دادن سرمربی خود ندارد. با این 
وجود فدراسیون هنوز دنبال جلب رضایت گرشاسبی است و اصولی، سخنگوی 
فدراسیون تأکید می کند این داستان کاملًا منتفی نشده است. البته هاشمیان 
هم یکی دیگر از گزینه هاس��ت، گزینه پیش��نهادی فدراس��یون که مشخص 
نیست س��رمربی تیم ملی نظر مثبتی روی او داشته باش��د. هرچند شناخت 
خوب هاشمیان به عنوان دستیار اسکوچیچ و حضور او در اکثر بازی های لیگ 
می تواند در این مقطع کمک شایانی به کی روش کند، اما به شرط آنکه این مربی 
محجوب فوتبال ایران جایی در تفکرات س��رمربی تیم ملی داشته باشد. البته 
گفته می شود منصوریان یکی دیگر از گزینه هایی است که کی روش به عنوان 
دستیار ایرانی روی او فکر می کند. با این وجود قطعی شدن این داستان منوط 
به حضور سرمربی در تهران است. اتفاقی که قرار است فردا رخ دهد. کی روش 
و دستیارانش در حالی چهارشنبه وارد تهران می شوند که لیست تیم ملی قبل 
از ورود آنها اعلام شده است. لیستی که مشخص نیست با توجه به عدم حضور 
کی روش در ایران بر چه اساس یا توس��ط چه شخص یا اشخاصی نوشته شده 
است! اسکوچیچ و دستیارانش از نخستین بازی لیگ با حضور در ورزشگاه ها 
عملکرد بازیکنان را زیر نظر داش��تند. کی روش اما فرصتی برای ارزیابی لیگ 
ایران نداشته و شاید به همین دلیل است که لیست او مثل همیشه ابهامات و 
سؤالات بسیاری را به دنبال داشته است! اما باید دید مرد پرتغالی در اندک زمان 
باقیمانده تا جام جهانی چه برنامه ای برای تیم ملی ایران دارد وقتی حتی روجر 
د سا، دس��تیار او نیز نگرانی اصلی را کمبود زمان می خواند: »وقتی راهی جام 
جهانی می شوید باید واقع بین باشید. زمان کمی برای آماده سازی داریم و این 
ایده آل نیست. در حالت ایده آل یک سال باید تیم را داشته باشیم، اما علاوه بر 
شناختی که کی روش از قبل روی بازیکنان ایران دارد، مصاف دوستانه با اروگوئه 

و سنگال نیز ایده خوبی درباره شناخت از تیم به ما می دهد.«
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تک گل بندنتو پیروزی ش�یرین مقاب�ل ریورپلاته را 
به ه�واداران بوکاجونیورز هدیه داد. حس�اس ترین 
دیدار در لی�گ فوتب�ال آرژانتین رویاروی�ی بوکا و 
ریورپلاته، رقبای سنتی است. دیداری پرحاشیه که 
به سوپرکلاسیکو معروف اس�ت. در این بازی بوکا با 
یک گل به پیروزی رسید و فاصله اش با صدر را به دو 
امتیاز کاهش داد. نکته جالب اینکه این بار نیز تقابل 
دو تیم بدون جنج�ال نبود. علاوه  ب�ر 11 اخطاری که 
داور به بازیکنان نش�ان داد، روخو نی�ز در وقت های 
تلف شده با کارت قرمز داور از زمین اخراج شد. برای 
مدعیان آرژانتین ارزش پیروزی در سوپرکلاسیکو از 
قهرمانی در لیگ بیشتر نباش�د کمتر نیست. همین 
مسئله نیز باعث می شود هر سال این بازی با جنجال و 

حاشیه های زیاد تمام شود.

بوکاجونیورز، برنده سوپرکلاسیکو
قاب

شیوا   نوروزی
   گزارش  یک

 نظرات حضرت آقا 
حرفه ای، تخصصی و کارشناسانه بود


